
Referat 

Skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 28. oktober 2024 kl. 17.00-19:30  

på skolens kontor 

Mødedeltagere: 

Mai-Britt Hauschildt Dam Nielsen, Jane Hagelskjær, Nadja Herholdt, Anne Baltzer Bakland 

Jørgensen, Troels Rask Hougaard, Rosa Brøner, Nanna Rudbeck, Dorthe Kruse, Hanne 

Damgaard Petersen, Birgitte Boel, og Dan Gjerrild Søgaard,  
 

Dagsorden sendes til suppleant Laura Gylden-Damgaard 

Fravær:  Nadja 

O = Orientering, D = Drøftelse, B = Beslutning 

Tid Beskrivelse Referat 

17.00 
(B) 

Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt.  

17.05 

(O) 

 

Nyt fra forældrene Der har ikke været henvendelse til 
forældrene 

17.15 

(O) 

 

Nyt fra elevrådet På mandag er der æbleskivedag.  
Elevrådet arbejder med ordensregler 
 
Eleverne nævner vigtigheden i, at lærerne 
følger op på orienteringen i tirsdags 
omkring dødsfaldet af en elev, som 
tidligere var elev på MBS. At eleverne har 
brug for at sorgen bliver i tale sat også 
efterfølgende og ikke kun på selve dagen. 
 
I næste uge samles det store elevråd og 
taler sammen omkring Skolefest og Sidste 
skoledag.  
Mini-elevrådet inviterer Det store elevråd til 
et møde sammen.   
 

17.25 

(O) 
DGS 

Nyt fra skolen 

 

 

Vi har ansat to pædagoger fra 1. 
december. Helle, som har været ansat på 
PLC stopper på skolen. 
Indskoling og mellemtrinnet har afholdt 
skolefest – og det var en super fest med 
meget flot udsmykning, god stemning og 
mange gode tilbagemeldinger fra forældre.  



Tagudskiftning er en uge forsinket – men 
det forventes færdig inden jul.  
 
Vandskaden – Renoveringen forventes 
gennemført i løbet af 4-6 måneder. Vi ser 
på om klasseplaceringerne fortsætter eller 
om vi skal ændre på klassefordelingerne.  
 
Vi har sendt forslag til 
lokaleforbedringerne, hvilket vi har fået en 
kvittering for. Nu afventer vi det videre 
forløb.  
 
Ordensregler – eleverne er i gang med at 
tale om skolens ordensregler.  
 
Personalet påbegynder arbejdet med ny 
lovgivning om folkeskolen til et 
pædagogisk arrangement i næste uge.  
 

17.35 
(O+D+

B) 

Forældremøder 

a. Temaer til forældremøderne 

på årgangene. (Bilag) 

Der er lavet et skriv vedr. temaer til 
forældremøderne på de forskellige 
årgange. Hvilke emner/fokuspunkter 
drøftes til forældremøderne, hvilke emner 
er væsentlige for forældrene, og hvornår 
og hvordan drøftes de.  
Der er lavet forslag til ændringer og det 
bliver revideret og sendt ud igen. (Dan) 
 
Obs også på det gode 
forældresamarbejde.  
 
Se bilag 

18.00 Spise  

18.15 
(O+D) 

Ny lovgivning om folkeskolen 

med 33 nye tiltag 

a. Juniormesterlære 

b. Fagene i skolen 

c. Skoledagens længde og 

fagenes timetal 

d. Karakterer fra 6. klasse? 

e. Nye valgfag 

Orientering og drøftelse af 

forståelser. Er der noget af dette vi 

skal tale videre om på temamødet i 

januar? 

Lovforslaget er endnu ikke endelig 

vedtaget, men vi må forvente at 

hovedoverskrifterne bliver blandt andet: 

Frisættelse af folkeskolen og mere 

indflydelse til skolebestyrelserne 

Mere praktisk undervisning og valgfrihed til 

de ældste elever 

Ro og rammer - nødvendigt for nogle, godt 

for alle  

Skoledagens længde og timetal. 

Der er i alt 33 punkter med forandringer.  

 



 

18.45 

 

  

18.55 

(O+D) 
DGS 

 

Skolemad til alle 
- Det er politisk aftalt i 

Folketinget, at der skal laves 

en 3-årig forsøgsordning med 

skolemad til alle elever. Vi 

kender endnu ikke 

betingelserne eller om det er 

noget man kan søge om at 

blive en del af.  

- Er det noget vi skal forsøge 

på, hvis det bliver muligt? 

 

Vi kender endnu ikke betingelserne for 

forsøgsordningen med gratis skolemad til 

eleverne. Vi er nysgerrige omkring 

økonomien/tilskuddet, og om vi kan være 

en skole, som kan arbejde videre med 

forsøgsordningen.  

Vi vender tilbage til “Skolemad”, når der er 

nyt i lovforslaget, og hvordan vi kan tage 

en velovervejet beslutning.  

19.10 Hvad skal kommunikeres og 

næste møde? 
Temamødet flyttes til enten marts eller 

april.  

Mødet d. 20. januar 2025 bliver et ordinært 

skolebestyrelsesmøde.  

 

Punkter til næste møde: 

Udearealer 

Økonomi 

Indsatsområder - herunder God Skole – 

gode læringsmiljøer, Mellemformer 

 

19.20 
 

Evt 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2024-25  

Mandag den 26. august 2024 Aflyst 

Tirsdag den 17. september 2024  

Torsdag den 3. oktober 2024 Dialogmøde med B&U-udvalget 

Tirsdag den 22. oktober 2024 Bestyrelseskursus på Fælleden 

Onsdag den 30. oktober 2024  

Torsdag den 28. november 2024  

Mandag den 20. januar 2025   

Tirsdag den 18. februar 2025  

Onsdag den 26. marts 2025  

Torsdag den 24. april 2025  

Tirsdag den 6. maj 2025  

Torsdag den 17. juni 2025  

 



Nyt fra skolen 

 

Personale 

Simone Haxhøg Madsen er ansat som barselsvikar for Stina i SFO. 

Mads Valentin Heide er ansat som pædagog med særlige funktioner bl.a. i forhold til elev udskrevet 

fra specialtilbud, samt andre understøttende opgaver.  

Helle Svit Daugaard har opsagt sin stilling på biblioteket (flexjob) med udgangen af december. 

 

 
Skolefest 

Veloverstået skolefest for indskolingen og mellemtrinnet.  

Flot pyntet op af elever og personale. 

God stemning og mange gode tilbagemeldinger. 

 

Tagudskiftningen 

Tagudskiftningen er en uge forsinket, men det forventes at det blive rindhentet, så der stadig er 

aflevering inden jul. 

 

Vandskaden 

Der vil ifølge taksator gå 4-6 måneder før renovering er gennemført. Der har været mange 

uafklarede elementer, hvor vi ikke helt kan finde ud af, hvem der venter på hvem. Først torsdag og 

fredag i sidste uge blev tapetet i personalerummet tage ned og en midlertidig plastvæg sat op. Det 



viste sig at det slet ikke tørrede bag plastmalingen med mug og råd til følge. Nu er udtørringen 

genoptaget. 

Vi ser lige nu på om de midlertidige løsninger med klasseplaceringer skal fortsætte eller ændres, når 

nu der går lang tid. 

 
 

Lokaleforbedringer 

Kataloget, som vi har indsendt, er der blevet kvitteret for.  

 

Ordensregler 

Det store elevråd er i gang. 

De andre elevråd kommer, når de har haft møde med ledelsen. 

 

Plan for næste år med en reform af Folkeskolen 

Vi tager på et pædagogisk arrangement den 3. december hul på drøftelserne om de ændringer, som 

kommer til at ske. 

Der lægges op til drøftelse om: 

- Juniormesterlære 

- Fagrækken 

- Timetalene 

Senere skal der være en drøftelse af lokale valgfag, karakterer til 6. og 7. årgang. Disse drøftelser 

kommer Skolebestyrelsen også til at deltage i. 

 

Gældsafviklingsplan 

Godkendt af økonomi og skolechef. 

 

Udmøntningskatalog er udsendt til skolerne 

Vi kan nu se vores tildelinger for næste skoleår.  

Vi vil lave en grundigere gennemgang, når vi kommer til budgetlægningen for kommende budgetår. 

 

 

Data fra UVM om Morten Børup Skolen 



 
 


